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Nr. 191 BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSGEZONDHEID, WELZIJN EN
SPORT

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 24 november 2009

Tijdens het Algemeen Overleg Europa van 3 juni jl. (kamerstuk 21501–31,
nr. 179) heb ik de Kamer de toezegging gedaan nader in te gaan op:
• de Stuurgroep Weesgeneesmiddelen;
• patentgeneesmiddelen.

Mijn antwoorden bied ik u hierbij aan.

De minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
A. Klink
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Stuurgroep Weesgeneesmiddelen

In de Stuurgroep Weesgeneesmiddelen hebben vertegenwoordigers van
verschillende relevante partijen zitting. Patiëntenorganisaties en behande-
laars (artsen) behoren tot deze partijen. Het bevorderen van een tijdige
diagnostiek van een zeldzame aandoening is voor alle partijen in de Stuur-
groep belangrijk, maar in het bijzonder voor de twee genoemde. Vroegtij-
dige diagnostiek door meer aandacht te vragen voor de problematiek van
de zeldzame aandoeningen heeft vanaf de instelling van de Stuurgroep (in
2001) tot de opdracht behoord en de Stuurgroep heeft meerdere activi-
teiten op dit terrein ontplooid. In de evaluatie van de Stuurgroep is ook
aan dit aspect aandacht besteed. Vanaf 2011 zullen de in de Stuurgroep
participerende partijen taken overnemen en zelfstandig gaan verrichten.
Zij zijn hiertoe in staat, omdat ze in de loop van tien jaar expertise hebben
verworven op hun specifieke werkterrein, evenals op het terrein van de
andere partijen, waardoor zij de problematiek van de zeldzame aandoe-
ningen als geheel beter kunnen overzien.
Het stellen van een tijdige diagnose is bij uitstek het werk van artsen. Wat
betreft zeldzame ziekten zullen dat vooral universitair werkzame artsen
zijn. De Stuurgroep Weesgeneesmiddelen is, in overleg met vertegen-
woordigers van NFU en UMC’s over de vraag hoe dezen invulling kunnen
geven aan het voorgenomen beleid van taken, geleidelijk overdragen. Ik
heb daar vertrouwen in vanwege de betrokkenheid van universitaire
artsen gedurende de afgelopen jaren en omdat zeldzame aandoeningen
bij uitstek het werkterrein zijn van universitaire artsen. Overigens is het
beleid van de afgelopen jaren erop gericht geweest dat ook niet-universi-
tair werkende artsen op de hoogte raken van het voorkomen van zeld-
zame aandoeningen. Het toekomstig beleid is nadrukkelijk gericht op het
in stand houden van de inmiddels verworven expertise en zo mogelijk op
het uitbreiden daarvan.

Verlengen van patenten voor geneesmiddelen

Geneesmiddelenfabrikanten maken gebruik van de mogelijkheden die de
octrooiwetgeving biedt en voeren juridische procedures om hun octrooi-
positie zeker te stellen. Als dit binnen de termen van de octrooiwetgeving
valt is dit legitiem. Voor zover er gesproken kan worden van kartelaf-
spraken en misbruik van een economische machtspositie kunnen de
(Europese) mededingings-autoriteiten optreden. Mevrouw Kroes heeft
aangegeven het (Europese) mededingingstoezicht te versterken en daarbij
vooral te letten op geldelijke schikkingen tussen originator en generieke
ondernemingen die plaatsvinden om markttoetreding (en dus concur-
rentie van) generieke geneesmiddelen te vertragen. In vervolg op de
Pharma Sector Inquiry heeft de Europese Commissie een aantal concrete
onderzoeken gestart. Deze onderzoeken zijn nog niet afgerond.
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